
Razne vesti. 
v L j u b l j a n i , dne 15. decembra 1903. 

— (II. s h o d s l o v e n s k i h o d v e t n i k o v in o d v e t n i š k i h k a n 
d i d a t o v ) , ki se je vršil v Ljubljani dne 25. oktobra t. 1., bil je veledo-
stojna manifestacija našega stališča ne samo nasproti kršenju ravnoprav-
nosti na slov. Koroškem, zaradi česar je bil sklican, temveč tudi nasproti 
drugim krivicam, ki se na justičnem in upravnem polju še vedno gode slo
venskemu in hrvatskemu narodu. Položil se je obenem temelj vseslovenski 
odvetniški organizaciji za obrambo stanovskih koristi in narodovih pravic. 
Ta shod so z navdušenjem pozdravljali slovenski časopisi, ki so tudi potem 
priobčili o njem natančna poročila. V današnjem »Slov. Pravniku« najde 
čitatelj na drugih mestih samostojne in poglavitne referate ter končno skle
njene resolucije. Tu naj se poroča le še o teku zborovanja in o nekaterih 
važnejših podrobnostih. Na shod v mestni posvetovalnici je prišlo vsega 
skupaj 65 odvetnikov in kandidatov iz raznih slov. pokrajin. V imenu pri
pravljalnega odbora ga je pozdravil g. dr. T r i l l e r . Zborovanju za pred
sednika je bil izvoljen soglasno g. dr. M a j a r o n . in istotako za podpred
sednika gg. dra. S r n e c in G r e g o r i n , za zapisnikarja odv. kandidata g. 
dr. K a r l o v š e k iz Celja in dr. G r u n t a r iz Gorice. Gosp. dr. M a j a r o n 
je došle pozdravil v imenu odvetniške zbornice kranjske, g. župan H r i b a r 
pa v imenu Ljubljane. Na to so sledili referati. K referatu g. dra. K r i s -
p e r j a o odvetniškem društvu je pripomnil g. dr. P r e t n e r iz Trsta, naj 
bi se premišljevalo, ali ne bi kazalo predlaganega društva preosnovati v 
javnopravno obrambeno društvo za ves slovenski narod. G. dr. K u š a r je 
podpiral predlog poročevalčev, ki je bil potem soglasno sprejet. Nadaljnji 
referat g. dra. H r a š o v c a o justičnih razmerah na Štajerskem je dopol
njeval g. dr. B r u m e n . K tej točki sta govorila gg. drja. R o s i n a in S t o r 
tudi o zapostavljanju slov. jezika pri najvišjem sodišču. G dr. M i l i l e r je 
poročal o razmerah na Koroškem in pri tej priliki je podal celovški od
vetnik g. dr. B r e j c iz svoje najnovejše prakse informacijo, ki je shod tako 
razburila, da se je na predlog g. dra. K u k o v c a in dra. M a j a r o n a sklenilo 
takoj just ičnemu ministru dr. pl. Korberju poslati naslednjo brzojavko: 



»Predsedstvo shoda vseh slovenskih odvetnikov nujno vpraša Vašo eksce-
lenco, ali se je res morebiti tudi od kake podrejene oblasti zadnji čas iz
dala naredba ali ukaz, da se na Koroškem slovenski odvetniki in nemščine 
nezmožni Slovenci sploh ne smejo več posluževati slovenskega jezika in 
da se ž njimi nima uradovati slovensko. Za slučaj resničnosti te neverjetne 
novice izreka vse slov. odvetništvo zoper tako protipostavno, ves slovenski 
narod žaleče početje svoj najslovesnejši p r o t e s t in zahteva takojšnji pre
klic te naredbe.« — Obenem je shod dru. Brejcu izrekel iskreno priznanje 
in ga zagotovi! vse podpore. — Na to je prišel referat g. dr. R y b a f a o 
justičnih razmerah na Primorskem. S stališča Hrvatov je dodal informacijo 
g. dr. Č e r v a r iz Pazina. Tu je g. dr. S e r n e c iz Celja ostro kritizoval po
stopanje višjesodnega predsestva v Gradcu in zahteval odločnega nastopa 
slovanskih poslancev. — Po končanih referatih je g. dr. H r a š o v e c pred
lagal resolucije, ki so bile soglasno in navdušeno sprejete. Za izvršitev sho-
dovih sklepov se je izvolil poseben odbor. Ko se je še odobril predlog g. 
dra. Gregorina, da naj se poročilo o shodu tiska in dopošlje vsem vdele-
žencem in prizadetim krogom, zaključil je g. predsednik dr. M a j a r o n to 
zborovanje, ki je trajalo od 10. ure dopoludne pa do pol 2. ure popoludne. 
Vdeleženci so zapustili posvetovalnico z najboljšimi utisi, ki so jih dobili 
od izbornih, mnogo odobravanih referatov, pa tudi z najboljšo nado, da 
shod obrodi zaželjeni sad. — Po shodu je bil banket, ki ga je vdeležencem 
shoda priredil ljubljanski župan g. Ivan H r i b a r in bil prepleten z mnogimi 
napitnicami. Zvečer pa je bila gostom na čast sijajna predstava v slov. 
gledališču. 

— (Za r a v n o p r a v n o s t n a s l o v e n s k e m K o r o š k e m ) so se 
zadnji čas storili mnogi koraki. Deputacija slovenskih državnih poslancev 
se je najprvo pri justičnem ministru ustno pritožila. Ko se je sešel državni 
zbor, vložil je poslanec dr. Ferjančič s tovariši nujni predlog, do»im so 
poslanci dr. Šusteršič in tovariši podali ostro interpelacijo, ki obsega tudi 
novejše fakte kršenja ravnopravnosti . V razpravi o budgetnem provizoriju 
s ta o stvari govorila poslanca dr. Ploj in dr. Ferjančič. Ministrski predsednik 
je v splošnem svojem govoru reagiral na vse to tako, da je obudil v slo
vanskih krogih veliko ogorčenje. Stvar se je nekoliko bolje zasukala, ko je 
dr. pl. Korber vsprejel jako umestno deputacijo koroških Slovencev samih 
in potem povabil k sebi na razgovor tudi gospoda dra. Brejca, kojemu je 
bil poprej očital nekako plačano agitatorstvo. Baje se sedaj preiskujejo akti 
o prejšnji praksi. Česa vsega je — treba pri nas za najjasnejše s tva r i? ! 

» S l o v e n s k i P r a v n i k « izhaja 15. dne vsacega meseca in dobivajo ga člani 
društva »Pravnika« brezplačno; nečlanom pa stoji za vse leto 10 K, za 

pol leta 5 K. 

Uredništvo in upravništvo je v Ljubljani, Miklošičeva cesta št. 26; naroča 
se tudi pri O. Fischerju, knjigotržcu v Ljubljani, na Kongresnem trgu. 


